
                                        P  R  O  T  O  K  Ó  Ł   nr   LV/14

z obrad sesji  Rady Miejskiej w Barczewie, która  odbyła się w dniu 23.06.2014r

Miejsce obrad  -  sala w Centrum Kultury i Promocji Gminy w Barczewie;

Godzina rozpoczęcia obrad  -  12.00

W obradach sesji uczestniczyli wszyscy radni – zgodnie z załączoną listą 
obecności;

Do punktu 1.

Obrady sesji otworzył pan Zbigniew Chlubicki – Przewodniczący Rady Miejskiej w 
Barczewie.
Pan Chlubicki  stwierdził prawomocność obrad LV/14 sesji Rady Miejskiej w 
Barczewie.

Do punktu 2.

Pan Lech Jan Nitkowski zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad 
dzisiejszej sesji projektu uchwały  w sprawie wyrażenia zgody  na podwyższenie 
kapitału zakładowego Zakładu Usług Komunalnych Spółka z o.o w Barczewie.

Proponowana zmiana do porządku została przyjęta przez radnych jednogłośnie
i omawiana będzie w punkcie 11 porządku obrad.

Porządek obrad po zmianach:

3.Protokół z obrad  poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Barczewie;
4.Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności między sesjami Rady;
5.Informacja na temat działania szkół związanego z okresem wakacyjnym;
6.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Barczewo do realizacji projektu 
pod nazwą „Innowacyjne e-przedszkole – utworzenie platformy e-usług publicznych
oraz systemu back-office w Przedszkolu Miejskim w Barczewie” w ramach 
konkursu
z zakresu Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia i Mazury …................
7.Projekt uchwały  w sprawie zmiany uchwały nr L/311/06;
8.Projekt uchwały w sprawie określenia stawek dotacji przedmiotowej dla 
samorządowego zakładu budżetowego – Zakład Budynków Komunalnych;
9.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Barczewo  na lata 2014-2023;
10.Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2014r
11.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 
zakładowego Zakładu Usług Komunalnych Spółka z o.o w Barczewie
12.Interpelacje i zapytania radnych;
13.Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych;



14.Odpowiedzi na bieżące zapytania;
15.Sprawy różne i wolne wnioski;
16.Zakończenie obrad LV/2014 sesji Rady Miejskiej w Barczewie.

Porządek obrad (po zmianach) przyjęty został  jednogłośnie.

Do punktu 3

Protokół z obrad poprzedniej sesji przyjęty został   j e d n o g ł o ś n i e.

Do punktu 4.

Sprawozdanie Burmistrza Barczewa pana Lecha Jana Nitkowskiego:

-trwa renowacja  trzech obiektów na Starym Mieście;

-kończą się prace budowlane  16 mieszkań socjalnych w Łęgajnach;

-zakończyła się budowa kanalizacji sanitarnej w Ruszajnach;

-mamy duże przyspieszenie prac przy budowie instalacji wodnej w Radostach;

-trwa proces zagospodarowania plaży miejskiej w Zalesiu;

-na ukończeniu są prace budowlane przy budowie oświetlenia w Wipsowie;

-rozpoczną się prace związane z doświetleniem ul.Kościuszki 59-62;

-trwają prace projektowe dot.budowy oświetlenia w  miejscowości Łapka;

-podpisaliśmy umowę na zakup ze środków unijnych samochodu ciężkiego dla 
OSP w Barczewie. Wartość zadania – 1.105 tyś.zł. Udział Gminy – 50 tysięcy zł;

-odbył się Festiwal im. Feliksa Nowowiejskiego, w którym udział wzięło 15 chórów;

-odbyły się III Barczewskie Łosiery;

Pan Nitkowski zdał sprawozdanie ze swojego służbowego wyjazdu do Holandii 
oraz z prac bieżących w poszczególnych wydziałach.

Do punktu 5.

Informację przedstawiła pani Hanna Chyżyńska – dyrektor  Miejskiego Zespołu 
Oświaty i Zdrowia w Barczewie.
Informacja stanowi załącznik do protokółu.

Pan Edward Maciejewski – ze sprawozdania wynika, że w szkole w Barczewie w 
okresie wakacji niewiele się będzie działo w przeciwieństwie do szkół na wsiach. 



Przecież  w barczewskiej szkole w wakacje  remontów nie będzie. Myślę, że
należy to zaktywizować. Większość dzieci nie wyjeżdża niestety na wakacje więc 
należałoby  zorganizować jakieś zajęcia  w szkole.

Pani Alina Jakończuk -  w okresie letnim zajęcia odbywają się w Centrum Kultury a 
w okresie zimowym w szkole.

Do punktu 6.

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła pani Hanna Chyżyńska – dyrektor 
MZOiZ w Barczewie.

Pani Halina Bronka – z jednej strony jestem zadowolona ale z drugiej aby nie było 
tak, że jedynie drogą elektroniczną rodzice będą się kontaktowali z przedszkolem i 
zabraknie  bezpośrednich rozmów . Chciałabym aby te dwie formy  funkcjonowały 
ze sobą w zgodzie .

Pan Lech Nitkowski – będą ze sobą funkcjonowały wszystkie formy komunikacji. 
Pani dyrektor przedszkola sięga po wszystkie możliwe dostępne środki jakie są 
możliwe do pozyskania przy małych nakładach środków własnych.

Pan Tomasz Michałowski – proszę o podanie informacji na piśmie jakie środki 
zostały wydane na przesyłki pocztowe.

Pan Lech Nitkowski – pani dyrektor przygotuje taką informację.

Pani Teresa Lutarewicz – opinia Komisji Oświaty jest pozytywna;

Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna;

Rada Miejska w Barczewie   j e d n o g ł o ś n i e   podjęła:

                                       U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr   LV(378)14

w  sprawie  przystąpienia Gminy  Barczewo do realizacji projektu pod nazwą
„Innowacyjne e-przedszkole – utworzenie platformy e-usług publicznych oraz
systemu back-office w Przedszkolu Miejskim w Barczewie” w ramach konkursu z 
zakresu Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia i Mazury na lata 2007 -
2013 osi priorytetowej – infrastruktura społeczeństwa  informacyjnego Działanie 7.2
Promocja i ułatwianie dostępu do usług teleinformatycznych.

Do punktu 7.

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła pani Paulina Zalewska-Wójcik.

Pan Edward Maciejewski – opinia Komisji do Spraw Gospodarczych i 
Mieszkaniowych jest pozytywna.



Rada Miejska   j e d n o g ł o ś n i e  podjęła:

                                         U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  LV(379)14

w  sprawie zmiany uchwały nr L(311)06

Do punktu 8

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła  pani Dorota Kondratowicz oraz pani 
Mirosława Jasińska – dyrektor Zakładu Budynków Komunalnych w Barczewie;

Pan Lech Nitkowski – trwało to dosyć długo zanim wypracowaliśmy odpowiednie
stanowisko. My przypiszemy pracownika Urzędu  przeprowadzającego kontrolę
wykonania tych zadań.

Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna.

Rada  Miejska   j e d n o g ł o ś n i e   podjęła:

                                           U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  LV(380)14

w sprawie określenia stawek dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu
budżetowego – Zakład Budynków Komunalnych;

Do punktu 9. i punktu 10.

WPF

Wyjaśnienia przedstawiła Skarbnik Miasta pani Dorota Kondratowicz.

Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna.

Rada  Miejska  j e d n o g ł o ś n i e   podjęła:

                                           U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  LV(381)14

w  sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo na lata 
2014-2023.

Zmiana budżetu:

Wyjaśnienia przedstawiła pani Dorota Kondratowicz.



Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna.
Rada Miejska    j e d n o g ł o ś n i e   podjęła:

                                        U  C  H  A  Ł  Ę  nr  LV(382)14

w sprawie  zmiany budżetu na 2014r

Do punktu 11.

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła pani Dorota Kondratowicz.

Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna.

Rada Miejska    j  e d n o g ł o ś n i e  podjęła:

                                        U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  LV(383)14

w  sprawie  wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu 
Usług Komunalnych Spółka z o.o w Barczewie.

Do punktu 12.

Interpelacje i zapytania radnych.

Pan Tomasz Michałowski odczytał złożoną przez siebie interpelację i odpowiedź 
dyrektora MZOiZ .
Pan Michałowski stwierdził:
-chodziło mi o szczegółowe wyjaśnienie  ile każdemu pracownikowi – bez 
podawania nazwisk – przyznano kwotowo od 1 lipca regulacji  płac;

Pan Lech Nitkowski:
-3 czerwca odbyło się w tej sprawie spotkanie  z dyrektorami placówek 
oświatowych i wszystko zostało szczegółowo omówione. Dyrektorzy 
poszczególnych placówek potraktowali ten temat bardzo poważnie. Wysokość 
regulacji w niektórych przypadkach sięga kwoty 400 zł a w niektórych zamyka się 
kwotą np. 16zł, ponieważ dawno był w tych przypadkach przekroczony próg 
zarobkowy. To było bardzo mocno analizowane. To dyrektor wie najlepiej jak to ma 
wyglądać. Nareszcie dyrektorzy otrzymali odrobinę demokracji. To nasze 
administracyjne wtrącanie się byłoby nie na miejscu. Uważam, że dyrektorzy 
pochylili się nad tym zadaniem w sposób odpowiedni;

Pan Tomasz Michałowski:
-zakres pracy  był z pewnością ogromny ale ja tylko chciałbym wiedzieć 
szczegółowo ile w każdej jednostce przypadło regulacji na dane stanowisko. Nie 
chcę znać nazwisk.



Pan Lech Nitkowski:
-proszę spojrzeć na materiał sentencyjnie. Przecież nie mogę powiedzieć ile np.
zarabia sprzątaczka w Bartołtach Wielkich bo wystarczy tylko podstawić nazwisko i 
wszystko wiadomo;

Pan Tomasz Michałowski:
-proszę więc panie przewodniczący  powołać się na przepisy na podstawie których 
nie mogę otrzymać takiej odpowiedzi;

Pan Lech Nitkowski:
-proszę pana o uszczegółowienie tego zapytania – o kogo chodzi, jeśli źle się 
zadziało wówczas odpowiem;

Pan Zbigniew Chlubicki:
-a ja przekażę to zapytanie dalej;

Pani Halina Bronka:
-jako radna mam obowiązek pełnienia funkcji kontrolnej wobec  pracowników 
urzędu, burmistrza itd. Również od tego jest Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej.
W ostatnich miesiącach pojawiły się prośby o zadziałanie w sprawie pracy naszej 
Straży Miejskiej. Oczywiście ci, którzy otrzymali mandaty są niezadowoleni, 
natomiast większość osób ma pretensje do naszej Straży Miejskiej, że nakładają 
zbyt niskie kary. W gazecie Integracja 55 podana była niepochlebna informacja na 
temat pracy Straży. Stąd wzięło się moje  zapytanie. Artykuł podpisany był przez
pana Rode, który czuje się pokrzywdzony działaniami naszej Straży Miejskiej. 
Chciałabym wiedzieć, w którym miejscu leży problem. Być może nasza uchwała
śmieciowa jest wadliwa lub być może panowie ze Straży Miejskiej popełnili błąd. 
Napisałam aby Komisja Rewizyjna zajęła w tej sprawie stanowisko. Nie chciałabym
aby to się skupiło na redaktorach i redakcji gazety.

Pan Tomasz Michałowski – członek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Barczewie
– upoważniony zostałem przez przewodniczącego Komisji Rewizyjnej do 
przedstawienia stanowiska Komisji w tej kwestii. Otóż Komisja Rewizyjna stwierdza
że strażnicy miejscy pracują prawidłowo. Sprawa ta zakończona została wyrokiem
Sądu, który stwierdził, że rację miała Straż Miejska a nie pan Rode;

Pan Lech Nitkowski:
-Straż Miejską można lubić lub nie, ale jest dużo mieszkańców , którzy przesadzają
Straż Miejska jest do realizacji uchwał i prawa. Tu chodzi o wzrost świadomości.
Przez kilka lat stosowania przez Straż Miejską uświadamiania, prewencji – bardzo 
wiele się zmieniło   na plus. Niestety w ostatnim czasie zauważono ciągoty do 
likwidacji Straży Miejskich i przekazywania etatów dla Policji. Ale Policja nie 
pojedzie z psami, nie pojedzie do przymarzniętego łabędzia, do chorego gołębia, 
bociana itp. Wszystko co robi Straż Miejska robi w kierunku rozwiązywania spraw 
mieszkańców a nie restrykcji;

Pani Halina Bronka:
-mnie brakuje jednego w tej odpowiedzi, że pan Rode dostał mandat i poczuł się 



dotknięty. Proszę mnie zacytować §, na którego podstawie pan Rode dostał 
mandat. Ludzie różnie interpelują przepisy.

Pan Tomasz Michałowski:
-ustawa wyraźnie precyzuje, że ten kto mieszka ten ponosi  koszty wywozu
nieczystości;

Pani Teresa Lutarewicz:
-mieszkańcy ulicy Prostej narzekają, że w miejscu ostrego zakrętu posadzone są 
świerki, które zasłaniają widoczność od strony ulicy Rzemieślniczej. Może byłaby 
możliwość obniżenia nasypu po lewej stronie;

-również na ulicy Prostej jest problem z odbiorem przez kratkę burzową wody przez
co zbiera się tam duża kałuża po większych opadach deszczu;

Pani Urszula Mosakowska:
-kiedy wykonane zostanie wyznaczenie granic plaży w Wipsowie;
-dziękuję za oświetlenie w Wipsowie;

Pani Alina Jakończuk:
-trwa rewitalizacja ratusza. W chwili obecnej wykonywany jest piękny dach i jak się 
spojrzy na elewację to kontrast jest ogromny. Czy przy okazji wykonywania tych 
prac nie można przynajmniej odmalować, odnowić elewacji?

-1 czerwca odbywały się uroczystości Dnia Dziecka. Były zjeżdżalnie dla dzieci. 
Niestety zjazd kosztuje 5 zł. Nie każdy może sobie na to pozwolić. Czy nie byłoby 
możliwości zabezpieczenia w naszym budżecie środków na to aby dzieci w Dzień
Dziecka mogły skorzystać z darmowych zjazdów?

-na ulicy Wojska Polskiego 32 przed kioskiem RUCH jest zagłębienie w jezdni 
gdzie  stoi potężna kałuża;

Pani Halina Bronka:
-czy konkurs na stanowisko koordynatora sportu jest już rozstrzygnięty?

-czy pracownicy zlikwidowanej Spółki ZEC znaleźli pracę i co z panem prezesem, 
czy ma pracę?

-jeżeli chodzi o dofinansowanie  zjazdów dla dzieci to myślę, że to powinno 
zafunkcjonować nie tylko na Dzień Dziecka ale i np. w Dniach Barczewa – może 
np.  na parę godzin;

-bardzo proszę o zainteresowanie się kapliczką Obrońców Warszawy-Kościuszki.
Kiedyś opiekowali się tym obiektem państwo  Tołkacz ale od trzech lat nikt tego nie 
robi. Proszę również o zastanowienie się co zrobić z iglakami, które posadzone 
zostały przy kapliczce. Należałoby je wykopać i przenieść w inne miejsce. Mamy 
bardzo dobrych pracowników Zakładu Budynków Komunalnych w Barczewie, 
którzy z pewnością to zrobią;



-w dzisiejszej zmianie budżetowej również nie znalazło się 20 tysięcy zł na zakup 
pamiątek po pani Barbarze Hulanickiej;

Pan Andrzej Moszczyński:
-przypominam problem ulicy Lipowej w Łęgajnach gdzie napływają  duże wody;

-przepust pod ulicą Olsztyńską w Łęgajnach jest pełen piachu. Nie był czyszczony.

-na polach po byłym Kombinacie przepływa rów, który jest mocno zarośnięty. 
Należy to oczyścić;

Pan Czesław Kopczyński:
-jak za wykonywane prace  jest wynagradzana firma geodezyjna wybrana w 
przetargu?

Pani Paulina  Zalewska-Wójcik:
-załącznikiem do uchwały określa zadania jakie wykonuje firma. Firmy pod to 
składają swoje oferty. Za zadania inwestycyjne płacone  z pieniędzy inwestycyjnych
natomiast  to co wychodzi w trakcie  realizacji zadań opłacane  jest na podstawie 
wcześniej zawartej umowy;

Pan Zbigniew Chlubicki:
-czy oczyszczenie stawu p.poż w Wójtowie może być przeprowadzone przez 
pracowników interwencyjnych?
-nieprzyjemny zapach na „16” z kanalizacji powrócił. Czy ZWIK mógłby się tym 
zająć?

Do punktu 13.

Pan Rejnold Human:
-dziękujemy burmistrzowi za to, że możemy korzystać z placu zabaw;

-bardzo prosimy o rozwiązanie naszego potężnego problemu jakim jest brak 
jakiejkolwiek komunikacji do Leszna. Proszę o pomoc. Pokonanie 10 km pieszo dla
osoby chorej, aby dotrzeć do lekarza, jest zadaniem wręcz niewykonalnym. 
Podobnie z uczniami szkół ponadgimnazjalnych . Prosimy o dofinansowanie bus-a;

Pan Jan Zieliński:
-dziękuję panu burmistrzowi i dyrektor Centrum Kultury za pomoc przy uroczystości
obchodów 650-lecia Łęgajn;

Pani Krystyna Szter:
-czy jest możliwość zamiany 3 koszy do selektywnej zbiórki w Kaplitynach na 
normalne, bardziej przydatne pojemniki na odpady?

Do punktu 14.



Odpowiedzi – burmistrz Barczewa:

-ulica Prosta w Barczewie – zakręt – ocenimy to i wykonamy. Martwi mnie to, że 
tam odbywają się wyścigi i jeśli to się wyprostuje to dopiero będą wyścigi;
-drzewom przy kapliczce na Obrońców Warszawy również się przyjrzymy;
-kałuża na Prostej – może należy zastanowić się nad zrobieniem tam przecisku do 
rurociągu;
-plaża dla Wipsowa – odpowiem na przyszłej sesji;
-wygląd budynku ratusza – wielokrotnie byłem nagabywany w tej sprawie . Cieszy 
mnie pani inicjatywa w tej sprawie. W chwili obecnej mamy rozeznanie kto robi 
bardzo dobre okna. Ta elewacja będzie rzeczywiście bardzo źle wyglądała,
-bezpłatne zjeżdżalnie – przyjrzymy się tematowi, może  zrobimy to przez CKIPG;
-konkurs na koordynatora sportu – I został unieważniony, II był ogłoszony – wiem , 
że wpłynęła jedna oferta. Czekamy na otwarcie;
-ze zlikwidowanej Spółki  ZEC – pracownicy otrzymali pracę, pani Krysia jest na  
zasiłku i za moment przejdzie na emeryturę. Prezes niestety pracy nie ma, ale ja 
nie odpuszczam tematu;
-kapliczka przy Obrońców Warszawy – wybierzemy się tam z panią dyrektor ZBK.
Mnie też zależy na tym aby ta kapliczka dobrze wyglądała;
-zakup pamiątek po pani Hulanickiej – bez wątpienia jest to postać bardzo 
znacząca dla naszego miasta. Niestety mamy zawrót głowy jak to zrobić 
prawidłowo bez przetargu;
-o ulicy Lipowej w Łęgajnach cały czas myślimy;
-wykonanie przepustu – ZWIK dostanie na to zlecenie;
-rów oczyścimy;
-staw w Wójtowie – ponieważ jest to zbiornik, to można to zrobić na zlecenie. 
Postanowimy to ruszyć;
-problem z dojazdem  z Leszna – Leszno faktycznie jest w najgorszej sytuacji jeśli 
chodzi o dojazdy. Musimy temat zdiagnozować w kierunku  tego ile tam jest osób 
potrzebujących pomocy w tym kierunku. Musimy znaleźć rozwiązanie. Proszę o 
pomoc merytoryczną komisję Rady;
-zamiana koszy w Kaplitynach – spróbujemy temat rozwiązać;

Do punktu 15.

Pani Krystyna Szter – zapraszam jutro do Synagogi na wystawę  prac Studentów
Trzeciego Wieku.
Dziękuję  za pomoc pracowników interwencyjnych w Kaplitynach. Zapraszam 
państwa na Święto Kaplityn, które odbędzie się   w sobotę o godzinie 17.30.

Pan Edward Maciejewski – działalność  powiatu na naszym terenie  uległa 
poprawie, niestety poboczy jednak nie wykoszono;

Pani Mirosława Jasińska – radna powiatu – jest harmonogram wykaszania poboczy
Proszę o cierpliwość;

Pani Halina Bronka – proszę o pomoc dla Leszna w kwestii dojazdów;



Pan Czesław Kopczyński – problem ten dotyczy nie tylko Leszna ale całej Gminy. 
Proszę taką pomocą objąć całą Gminę;

Pan Zbigniew Chlubicki – być może zmuszeni będziemy zwołać sesję 
nadzwyczajną;

Pan Lech Nitkowski – jeżeli z mieszkańcami Nikielkowa ALDESA uzgodni przebieg 
linii energetycznej i kwestii odszkodowań za przejścia przez tereny prywatne linii
wówczas wystąpię z wnioskiem o zwołanie takiej sesji. Jeżeli jednak ALDESA nie 
dopnie tego na ostatni guzik wówczas nie wystąp;ię z tym do Rady. Jeżeli 
wszystkie warunki zostaną spełnione przez ALDES-ę to  my odpowiednie 
dokumenty sporządzimy.

Do punktu 16.

Pan Zbigniew Chlubicki – stwierdzam, że porządek dzisiejszych obrad został 
wyczerpany. W związku z tym zamykam LV/2014 sesję Rady Miejskiej w 
Barczewie. Dziękuję państwu za udział.

Protokółowała:
Barbara Kwapis
                                                                            Przewodniczący
                                                                            Rady Miejskiej w Barczewie
                                                                            Zbigniew Chlubicki

 


